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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, §§ 84-101 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 20 mars 2023 
Anslaget sätts upp 22 mars 2023 
Anslaget tas ned 11 april 2023 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 20 februari 2023 
Anslaget sätts upp 30 mars 2023 
Anslaget tas ned 21 april 2023 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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Teckenförklaring 

X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Anders Bruhn T  

Richard Herrey -   Per Norling T  

Filip Wiljander  -   Elisabet Engström T  

Eva Öhbom Ekdahl X   Filippa Althoff T  

Peter Zethraeus  X   Johan Hiller T  

Eivor Örenmark X   Oskar Rosell -  

Oliver Rykatkin X   Pernilla Hsu Båberg N  

Cecilia Gardner Larsson X   Noa Cortinez Samenius N  

Christina Ramm-Ericsson X    Christina Rinman -  

Mikael Sandström -   Christian Listérus N  

Helene Skantze -      

Andreas Brännström -      

Agnes Palinski X      

Axel Krottler X      

Tobias Nässén X      

Frank Svensson  X      

Asta Groth X   

 

   

Bo Bergkvist X      

Dominique Faymonville X      

Angela Berglund X      

 Centerpartiet (C) 
Johan Krogh X   Håkan Ekengren -  

Emma Eide  X   Birgitta Rönnqvist T  
Hans Peters X   Caroline Westerståhl N  

Christine Lorne -       

Martin Hedman X  §§ 84-118    
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 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Charlie Hedhav N  

Monica Brohede Tellström X   Maria Lidzell N  
Martin Sääf X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Martin Gunnesson N  

Anders Tiger X   Jonathan Lindgren N  

 Socialdemokraterna (S) 
Johanna Kvist  X   Magnus Duvnäs  -  

Andreas Andersson  X   Lovisa Emanuelsson -  

Gunnel Nyman Gräff  X   Anders Dorby T  

Espen Bjordal X   Moska Hassas T  

Maria Raner X   Andreas Falk -  

Henrik Unosson X   Emelie Norborg Friberg T §§ 107-118 

Majvie Swärd  X   Stefan Hult N  
Mattias Qvarsell  X      
Alva Dahn -      
Håkan Athari Håkansson -      
Ella Tegsten X  §§ 79-106    
Henrik Frank X      
Helena Westerling X      

 Nackalistan (NL) 
Konstantinos Irina -   Päivi Dahlin N  
Mikael Carlsson  X   Bosse Ståldal (-) N  
Lina Olsson  X   Annette Backlund -  
YuSie Rundkvist Chou  X   Maria Fernstedt (-) -  
Lamin Jatta Modigh X      
Christina Ståldal (-) X      
Kristina Granlund X      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Esa Örmä X   Lars Alexandersson T  
Leonid Yurkovskiy X   Markus Wiechel -  
Marie Jonsberg  -      
Stephan Andersson  X      

 Vänsterpartiet (V) 
Alena Jukic X   Johanna Carnvik 

Schöier 
-  

Lisa Rasmussen -   Emma Bonér T  
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Tomas Ottosson X      
Jan Salomonsson X      

 Miljöpartiet (MP) 
Desha Svenneborg X   Andreas Jakobsen 

Rydstedt 
N  

Lisskulla Zayane X   Maria Bang N  

Joel Lallerstedt X      
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§  79 KFKS 2022-00729 

Nya ersättare i Nacka kommunfullmäktige 
 

Länsstyrelsen har utsett nedanstående personer. 

Annette Backlund (NL), ersättare 
Maria Fernstedt (-), ersättare (invald för Nackalistan) 
 
 
- - - - - 
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§  80  

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Hans Peters (C) och Gunnel Nyman Gräff (S) att justera 
protokollet tillsammans med ordföranden. Justeringen äger rum den 20 mars 2023 och den 
28 mars 2023. 

 
 
- - - - - 
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§  81 KFKS 2023-00001 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2023-03-20 
 

Skrivelser från revisorerna 
Revisionsplan för Nacka kommun 2023 
Fastställd 2023-02-01 
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§  82 KFKS 2023-00194 

Interpellation – SFI för flyktingar från Ukraina 
Interpellation den 20 februari av Gunnel Nyman Gräff (S) till ordförande för nämnden för arbete och 
försörjning Oliver Rykatkin (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellationen 
 

Protokollsanteckningar 
Lars Alexandersson lät anteckna följande för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna ställer sig bakom interpellationens andemening och syfte, och stöder 
att regelrätt SFI ska erbjudas ukrainare som vill ha och kan ta till sig denna 
undervisningsform. Vi vill också rikta uppmärksamhet mot det faktum att finansiering 
enkelt kan ombesörjas inom samma utgiftsområde, genom att Nacka kommun avstår från 
att erbjuda hemspråksundervisning utöver vad lagen kräver. 
Vi hänvisar till vår budgetmotion, där vi konstaterar att cirka 17 miljoner kronor kan sparas 
bland annat genom att modersmålsundervisning bara erbjuds då lämplig lärare finns, vilket 
vi, Hörby kommun och Malmö förvaltningsrätt i en avkunnad dom har tolkat till att betyda 
behörig lärare.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraterna. 
”Vi vill påminna att i Stockholm anordnas varje vecka tre demonstrationer mot Rysslands 
kriminella krig mot Ukraina: 

• Måndagsrörelsen på Norrmalmstorg måndagar 12:00  https://fb.me/e/YTjeNJQ6 
• Ryssland ut ur Ukraina varje onsdagar 12:30 vid FRIA UKRAINAS PLATS utanför 

Rysslands ambassad i Stockholm. 
https://www.facebook.com/groups/stoppaputinskrig/ 

• Nordic Ukraine Forum Söndagar 12:00 på Sergels torg https://www.nuforum.se/” 

YuSie Rundkvist Chou lät anteckna följande för Nackalistan. 
”När Socialdemokraterna först lade fram initiativet var svaret att ukrainska flyktingar istället 
hade tillgång till alternativet ”Svenska från dag 1”, att studera svenska via folkhögskolor 
och studieförbund. Vilka som erbjöd det i Nacka var dock oklart när Nackalistan ställde 
frågor om det. Nu tycker även Alliansen att det är problematiskt att det inte finns någon 
fastställd studieplan eller liknande för Svenska från dag 1 och att det därmed inte går att 

https://www.facebook.com/groups/stoppaputinskrig/
https://www.facebook.com/groups/stoppaputinskrig/
https://www.nuforum.se/?fbclid=IwAR1-wlxPCFNYXiNbbKSiHwqKLJZwu4gravSnB261QSUL_-EPm3cZksOw5nA
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säkerställa kvaliteten på undervisningen. Nackalistan tycker att det är viktigt att ukrainska 
flyktingar snarast får tillgång till svenskundervisning.” 
 
- - - - - 
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§  83 KFKS 2023-00195 

Interpellation – Hur mycket kommer upphöjda 
saltsjöbanan att kosta i förhållande till nyttan? 
Interpellation den 20 februari av Christina Ståldal (-) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau 
(M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellationen 
 

Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Nackalistan har flera gånger yttrat sig om upphöjd Saltsjöbana, bland annat i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden 29 maj och 31 augusti 2022 samt i kommunfullmäktige (KF) 16 
maj 2022.  I KF yrkade vi återremiss på fem punkter i ärendet om avsiktsförklaring för 
Saltsjöbanan. Anledningen till återremissen var att vi ville bryta ut beslutet om investering i 
upphöjd Saltsjöbana från de nödvändiga åtgärderna för att rusta upp spåren och byta ut 
fordonsparken för att få en modern och funktionsduglig Saltsjöbana. Dessa åtgärder 
genomförs och finansieras främst av regionen. 
 
Att kommunen valde att fortskrida med projektet för upphöjd Saltsjöbana utan en 
detaljplaneändring, omöjliggör att utforma ytan under järnvägsbron för butiker och 
verksamheter som tidigare planerat. Därmed försvann ett av få argument för att höja upp 
Saltsjöbanan. Kvarstår gör främst fördelen att Planiavägen kan förlängas till Värmdövägen, 
vilket underlättar för bilar, bussar och cyklister i Sickla. Dock måste dessa fördelar vägas 
noga emot den väldigt höga kostnaden, f n uppskattat till 700 MSEK av kommunens 
skattemedel i 2018 års penningvärde. Att ingå ett avtal med regionen utan bättre 
beslutsunderlag och kostnadskalkyl finner Nackalistan alltför riskfullt, inte minst i en tid 
med globalt höjda räntor och råvarukostnader. Projektet är inte ett ”måste” för att 
genomföra stadsbygget och därmed inte värt att riskera kommunens ekonomi för. 
Nackalistan vill se bättre ekonomiska kalkyler, ett nollalternativ och alternativa lösningar. 
Något förenklat kokar det ned till hur mycket skattebetalarna är villiga att betala för att en 
bil, lastbil, buss eller cykel ska spara några minuters restid.” 
 
- - - - - 
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§  84 KFKS 2022-00729 

Nyval av en ersättare* för (NL) i styrelsen för Nacka 
Energi AB för tiden efter ordinarie bolagsstämma 2023 
till och med ordinarie bolagsstämma 2024 

Beslut 
Till ersättare väljs Hans Larsson (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
- - - - - 

* Bordlades i KF 2023-01-30 och 2023-02-20 

Protokollsanteckning 
Lina Olsson och Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för 
Nackalistan. 
”Samtliga återstående förtroendeuppdrag i nämnder, styrelser och gruppledare har nu 
tillsatts med nya och nygamla medlemmar som ser fram emot att få engagera sig lokalt, 
genom att granska de styrande partiernas politik och driva de sakfrågor som Nackalistan 
gick till val på. Posterna var vakanta på grund av avhopp i början på februari. Nackalistan 
är ett medlemsstyrt parti, och rätt genomförd tar den demokratiska processen tid – nu är 
samtliga poster tillsatta.” 
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§  85 KFKS 2022-00729 

Nyval av en ersättare* för (NL) i styrelsen för Nacka 
Energi Försäljnings AB för tiden efter ordinarie 
bolagsstämma 2023 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2024 

Beslut 
Till ersättare väljs Hans Larsson (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

* Bordlades i KF 2023-01-30 och 2023-02-20 

 
 
 
  



 
19 (69) 

 20 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  86 KFKS 2022-00729 

Nyval av en ersättare* för (NL) i styrelsen för Nacka 
Vatten och Avfall AB för tiden efter ordinarie 
bolagsstämma 2023 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2024 

Beslut 
Till ersättare väljs Hans Larsson (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

* Bordlades i KF 2023-01-30 och 2023-02-20 
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§  87 KFKS 2022-00729 

Val av en ersättare* för (NL) i styrelsen för Nacka 
Vatten och Avfall AB för tiden till och med ordinarie 
bolagsstämma 2023 

Beslut 
Till ersättare väljs Hans Larsson (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

* Hans Larsson entledigades 2023-01-30 men efterträdarval bordlades 2023-01-30 och 2023-02-20 
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§  88 KFKS 2022-00729 

Val av gruppledare* för (NL) för tiden intill den 15 
oktober 2026 

Beslut 
Till gruppledare väljs Lina Olsson (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

*Christina Ståldal entledigades 2023-02-20 men efterträdarval bordlades 
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§  89 KFKS 2022-00729 

Val av en ersättare* för (NL) i äldrenämnden t.o.m. 
2023-12-31 

Beslut 
Till ersättare väljs Teija Ek (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

*Carin Larsson entledigades 2023-01-30 men efterträdarval bordlades 2023-01-30 och 2023-02-20 
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§  90 KFKS 2022-00729 

Val av ersättare* i kommunstyrelsen för (NL) t.o.m. 
2026-12-31 

Beslut 
Till ersättare väljs Lina Olsson (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

*Christina Ståldal entledigades 2023-02-20 men efterträdarval bordlades 
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§  91 KFKS 2022-00729 

Val av ledamot* i miljö- och stadsbyggnadsnämnden för 
(NL) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Till ledamot väljs Lina Olsson (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

*Christina Ståldal entledigades 2023-02-20 men efterträdarval bordlades 
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§  92 KFKS 2022-00729 

Val av ersättare i miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
efter Lina Olsson* (NL) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Till ersättare väljs Mikael Carlsson (NL).  
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

*Eftersom Lina Olsson (NL) har valts till ledamot har hennes ersättarplats blivit tillgänglig. 
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§  93 KFKS 2022-00729 

Nyval av en ersättare* för (NL) i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Till ersättare väljs Magnus Liw (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

* Bordlades i KF 2022-12-19, 2023-01-30 och 2023-02-20 
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§  94 KFKS 2022-00729 

Val av ersättare* i krisledningsnämnden för (NL) t.o.m. 
2026-12-31 

Beslut 
Till ersättare väljs Lina Olsson (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

*Christina Ståldal entledigades 2023-02-20 men efterträdarval bordlades 
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§  95 KFKS 2022-00729 

Val av ersättare* i socialnämnden för (NL) t.o.m. 2023-
12-31 

Beslut 
Till ersättare väljs Maritta Kuosa (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

*Maria Fernstedt entledigades 2023-02-20 men efterträdarval bordlades 
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§  96 KFKS 2022-00729 

Val av ersättare* i överförmyndarnämnden för (NL) 
t.o.m. 2026-12-31 

Beslut 
Till ersättare väljs Fredrik Wolffram (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

*Lars Hammarén entledigades 2023-02-20 men efterträdarval bordlades 
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§  97 KFKS 2022-00729 

Val av en ersättare* i kulturnämnden för (NL) t.o.m. 
2023-12-31 

Beslut 
Till ersättare väljs Shahin Malak (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

*Awad Olwan entledigades 2023-02-20 men efterträdarval bordlades 
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§  98 KFKS 2022-00729 

Val av en ersättare* i fritidsnämnden för (NL) t.o.m. 
2023-12-31 

Beslut 
Till ersättare väljs Annette Backlund (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

*Awad Olwan entledigades 2023-02-20 men efterträdarval bordlades 
 
 
 
  



 
32 (69) 

 20 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  99 KFKS 2022-00729 

Val av en ersättare* för (NL) i natur- och trafiknämnden 
t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Till ersättare väljs Carin Larsson (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

*Carin Larsson entledigades 2023-01-30 men efterträdarval bordlades 2023-01-30 och 2023-02-20 
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§  100 KFKS 2022-00729 

Val av en ersättare* i natur- och trafiknämnden t.o.m. 
2023-12-31 

Beslut 
Till ersättare väljs Caroline Dickson (NL). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

*Kennet Jansson entledigades 2023-02-20 men efterträdarval bordlades 
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§  101 KFKS 2022-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
natur- och trafiknämnden från Cecilia Malmgren samt 
val av ledamot för (V) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 

Till ny ledamot väljs Mathias Leveborn (V). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

- - - - - 
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§  102 KFKS 2022-00007 

Inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojekt Finnboda 
varv 9242917100, fastigheten Sicklaön 37:41, Finnboda 
Startpromemoria, principöverenskommelse, tilläggsavtal till exploateringsavtal samt budget för 
detaljplaneskedet 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslagen principöverenskommelse med 

Finnboda industrilokaler HB och elva bostadsrättsföreningar enligt bilaga 2 till 
detta ärende. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget tilläggsavtal till exploateringsavtal 
med Finnboda Industrilokaler HB, enligt bilaga 4 (reviderad 2023-02-27) till detta 
ärende. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsbyggnadsprojektet Finnboda startade 1998 och utmynnat i bland annat detaljplan DP 
313. Exploatören Finnboda Industrilokaler HB (FIHB) har byggt ut bostäder i flera 
bostadsrättsföreningar och för dessa gemensamma anläggningar i området. Mellan 
bostadsrättsföreningarna gemensam mark och anläggningar ligger inom fastigheten 
Sicklaön 37:41, som ägs av FIHB. Bostadsfastigheterna ägs av bostadsrättsföreningarna. 
Avsikten har varit att bilda gemensamhetsanläggningar för de gemensamma anläggningarna 
såsom gator och VA.  
 
Kommunstyrelsen beslutade den 23 april 2012, § 129, att kommunen skulle inleda 
förhandlingar om detaljplanläggning och kommunalt övertagande av bland annat kajer från 
bostadsrättsföreningarna/FIHB. Förhandlingar om detta har pågått mellan kommunen och 
FIHB sedan dess. Parallellt har ärenden om inrättande av gemensamhetsanläggningar för 
övriga gemensamma anläggningar i området pågått hos Lantmäteriet utan att kunna 
slutföras. De enskilda bostadsrättsföreningarna har i sin tur framfört önskemål om att 
kommunen ska ta över även andra anläggningar än kajer och industriminnen. Kommunen 
har utrett den senare frågan och kommit fram till att det är allmänt motiverat att 
kommunen detaljplanelägger för allmän plats och tar över huvudmannaskapet även för 
gator, torg, del av VA-anläggning samt naturmark inom området.  
 
I ärendet presenteras förslag till inriktningsbeslut med start-pm och avtal samt ansökan om 
budget för att inleda arbetet med, och senare kunna genomföra, detaljplan med syfte att 
införa kommunalt huvudmannaskap för vissa anläggningar i Finnboda.  
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Av start-pm framgår att projektet ska pröva möjligheterna att detaljplanelägga befintliga 
allmänna anläggningar planlagda som kvartersmark som allmän platsmark. Avsikten är att 
det ska införas kommunalt huvudmannaskap för anläggningar såsom bland annat gator, 
GC-vägar, torg, kajer, dagvattenledningar och delar av befintliga VA-anläggningar. 
 
Det föreslås en principöverenskommelse mellan kommunen, FIHB och elva 
bostadsrättsföreningar. I principöverenskommelsen definieras vilken mark som ska 
detaljplaneläggas som allmän plats, hur återstående kvartersmark inom Sicklaön 37:41 ska 
fördelas till enskilda bostadsfastigheter och hur anläggningsförrättningar ska genomföras 
för de anläggningar som ska kvarstå med enskilt huvudmannaskap. Även principerna för 
fördelning av detaljplanekostnaderna regleras i avtalet. 
 
Det föreslås tecknas tilläggsavtal till exploateringsavtal mellan kommunen och FIHB. I 
avtalet anges hur genomförandet av överlämningen av anläggningar ska gå till samt vilka 
ersättningar som ska utgå.  
 
Budget föreslås tilldelas för Finnboda varv 9242917100 från budgetramen för 
stadsbyggnadsprojekt år 2023-2025, vilken beviljades av kommunfullmäktige den 14 
november 2022, med totalt 0 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 2 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och 2 miljoner kronor i investeringsutgifter. 
 
Efter beredningen i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 februari 2023 har 
bilaga 4 tilläggsavtal ändrats enligt följande; § 4.1 har delats upp i två underparagrafer 4.1.1 
Kajer och pirar och § 4.1.2 VA-anläggning, varav texten i § 4.1.2 är ny med innebörden att 
delar av VA-anläggningen är bristfällig och ska åtgärdas. Vidare har § 10.1 Ersättning till 
kommunen ändrats så att Exploatören ersätter kommunen med 43,5 miljoner innefattande 
ersättning för att kommunen åtgärdar även konstaterade brister i VA-anläggning. Det ska 
noteras att detta innebär en höjning av ersättningen till kommunen med totalt 500 000 
kronor jämfört med tidigare förslag på tilläggsavtal.  
 
Till följd av detta har ändringar även gjorts i tjänsteskrivelsen, avsnitten Tilläggsavtal, 
Ekonomiska konsekvenser samt tabell 2 och tabell 4. I avsnittet Ekonomiska konsekvenser 
har även lagts till en mening om investeringskostnaden för det skyddsrum kommunen ska 
förvärva och konsekvenserna för projektets ekonomi om investeringskostnaden ska belasta 
projektet.    

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 mars 2023 § 86 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten och planenheten, daterad den 3 januari 2023 
Bilaga 1 Karta över planområdet 
Bilaga 2 Start-PM 



 
37 (69) 

 20 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Bilaga 3 Principöverenskommelse 
Bilaga 4 Tilläggsavtal till exploateringsavtal, reviderad 2023-02-27 
Bilaga 5  Ärendeöversikt 
Bilaga 6  Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 februari 

2023 § 14 

Yrkanden 
Johan Krog (C) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), Martin Sääf (L), Henrik 
Unosson (S), Tomas Ottosson (V) och Christina Ståldal (-) bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att ärendet skulle återremitteras för att arbeta in följande i 
startpromemorian:   

1. Att planområdet utökas med gångvägen mellan Finnboda och Vilans skola 
2. Att planområdet utökas med trappan mellan Finnboda och Finnbodaberget 
3. Att planområdet utökas med torget framför ICA Nära Finnboda 
4. Att planarbetet noga ser över trafiksituationen på Finnboda varvsväg samt 
parkeringssituationen på kajen 
5. Att skyddsrummet som ligger på Finnboda varvsväg beaktas i planarbetet och att 
ett eventuellt övertagande av kommunen utreds 
6. Att en möjlig placering av hundrastgård utreds i planarbetet. 
7. Hur inriktningsbeslutet i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott (KSSU) förhåller sig 
till dessa planer  
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsen och förslaget från Mikael Carlsson. 
 
Ordföranden ställde först Mikael Carlssons förslag om återremiss mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade avslagit förslaget.  
  
Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige beslutat enligt kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”Detta är ett ärende som pågått under en lång tid och vi socialdemokrater är positiva till att 
ett inriktningsbeslut och en principöverenskommelse äntligen kommer på plats. Samtidigt 
noterar vi att det inte är första gången som projekt startas upp där kommunen avsäger sig 
ansvaret för till exempel vatten och avlopp, vägar och allmänna ytor. Efter ett antal år 
återkommer sedan kommunen för att överta ansvaret för just det allmänna som vatten och 
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avlopp, vägar, torg, kajplatser med mera. Något som vi socialdemokrater ofta anser borde 
legat under kommunens ansvar redan från början.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Mycket i förslaget är bra och vi tycker att det är bra att man lyckats få till detta mellan 
kommunen och alla de inblandade fastighetsägarna.  Vi tycker dock att planområdet skulle 
behöva öka enligt vårt förslag till återremiss för att få en helhet i planeringen av området.  
Att utveckla denna del på ett bra sätt, få till ett levande torg, säkra och välskötta gångvägar 
samt utreda möjligheterna till en hundrastgård skulle öka områdets attraktivitet och vara 
positivt inte bara för närboende utan för hela kommundelen. Vi vill naturligtvis inte 
fördröja något med avsikt och önskar verkligen att kommunen redan från början hade 
arbetat in de förslag som vi föreslår. I detta falla anser vi dock att mervärdet av att ta in de 
förslag som vi föreslår är större än de negativa effekter en försening skulle innebära.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
”Det här ärendet har diskuterats sedan 1990-talet, och de oklarheter som uppstod redan då 
mellan parterna och senare även med flera bostadsrättsföreningar kvarstår. Nacka kommun 
har nu verkat för att frågorna ska bli lösta i mer än 10 år. Det är ett positivt förslag till 
lösning att kommunen övertar ett flertal ansvarspunkter och att mer mark blir allmän plats. 
Om det kan gå att nå konsensus mellan alla parter i den här frågan skulle vi kunna lägga 
kommunens resurser på klimat och miljöarbete istället, vilket vi såklart ser som ett önskvärt 
utfall. 
   
StartPM saknar projektmål för miljö och klimatambitioner i stadsutvecklingen, vilket 
förklaras på ett bra sätt. Vi är positiva till att frågan ändå lyfts upp och kommenteras på ett 
sakligt sätt.” 
  
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
”Det finns ett stort värde i att allmänna platser, som kajer och husens mellanrum, är i allas 
vår ägo då de är del av våra gemensamma rum. Därför är det synd att det inte blev rätt från 
början i det här fallet men bra att det rättas till i efterhand.” 
 
- - - - - 
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§  103 KFKS 2022-00077 

Omreglering av avgäld och erbjudande om friköp för 
tomträtt med adress Örkroken 8 i Älta  
Fastigheten Älta 10:44 

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut: 

a. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Älta 10:44 till 129 826 kronor per år att gälla från och med den 1 april 2024 
och under kommande 10-årsperiod. 

b. Kommunfullmäktige fastställer friköpspriset för Älta 10:44 till 4 327 500 
kronor. Friköpspriset förutsätter att framställan om friköp görs senast den 
31 december 2023 och att av tomträttshavaren undertecknat köpeavtal 
inkommit till kommunen senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

Sammanfattning av ärendet 
Fastigheten Älta 10:44 är lokaliserad i Älta industriområde och är sedan den 1 april 2014 
upplåten med tomträtt för industri och kontor. Innevarande avgäldsperiod löper till och 
med den 31 mars 2024 vilket innebär att överenskommelse om ny avgäld måste träffas 
senast den 31 mars 2023. Tomträttsavgälden för fastigheten föreslås höjas från 105 591 
kronor per år till 129 826 kronor under kommande tioårsperiod. Friköpspriset för Älta 
10:44 föreslås bestämmas till 4 327 500 kronor under förutsättning att framställan om 
friköp görs senast den 31 december 2023. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 mars 2023 § 87 
Tjänsteskrivelse från fastighetsenheten daterad den 20 januari 2023 
Bilaga 1 Tomträttsavtal Älta 10:44 
Bilaga 2 Överenskommelse om ny avgäld Älta 10:44 

Yrkanden 
Cecilia Gardner Larsson (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C) och Lina 
Olsson (NL) bifall till förslaget från kommunstyrelsen. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Henrik Unosson (S), bifall till punkten 
1a och avslag på punkt 1b i kommunstyrelsens förslag. 
 
Johan Krog (C) yrkade avslag på Tomas Ottossons avslagsyrkande. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsen och förslaget från Tomas Ottosson. 
 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra, och fann att kommunfullmäktige hade 
beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Nackalistan gör samma ställningstagande i detta fall som för de övriga industritomterna på 
Örkroken som varit föremål för omreglering av avgäld och friköp. Vi tycker att det är 
viktigt och bra att erbjuda företag att kunna köpa loss sin mark. Många företag upplever det 
som en förutsättning för att kunna expandera.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet beklagar beslutet. Vi förespråkar att marken fortsatts ägs av kommunen 
och upplåts med tomträtt.” 
 
- - - - - 
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§  104 KFKS 2023-00142 

Revidering av reglementet för ekonomistyrning 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar revidering av reglemente för ekonomistyrning enligt bilaga 1 till 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse inklusive följande ändring från kommunstyrelsen:  
Att ordet ”avkastningskravet” på s 2, rad 2, i reglementet ändras till ”den budget”. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsledningskontoret redovisade till kommunstyrelsen den 29 november 2021 § 391 
KFKS 2021/322 en översyn av styrande dokument i kommunen. Bland de styrdokument 
som var i behov av en revidering var reglementet för ekonomistyrning.  
Nu har en uppdatering av reglementet gjorts och det är de flesta ändringarna är av 
redaktionell karaktär, bland annat bedrivs vatten och avloppsverksamheterna nu i Nacka 
vatten och avfall. De föreslagna förändringarna kan utläsas i bilaga 1. 
Det finns ett förlag till förtydligande som stadsledningskontoret särskilt vill belysa. Det 
gäller hur över- eller underskott beräknas utifrån. Det är i nuvarande reglemente inte tydligt 
och i praktiken så har över- och underskott för produktionsområdena beräknats utifrån ett 
nollresultat och inte från det av kommunfullmäktige fastställda avkastningskravet. 
Stadsledningskontoret föreslår att över- eller underskott i fortsättningen skall räknas från 
det fastställda avkastningskravet. 
 
Efter arbetsutskottets beredning av ärendet i den 14 februari 2023 har tjänsteskrivelsen och 
dess bilagor reviderats. Revideringen handlar om dock enbart om rättelser av skrivfel och 
enklare förtydliganden. I både bilaga och tjänsteskrivelse har beslutande instans korrigerats 
från kommunstyrelsen till kommunfullmäktige avseende avkastningskravet. I övrigt har 
skrivfel i förslag till beslut rättats så att hänvisning sker till korrekt bilaga samt av rätt 
beslutsinsants. Vid utskottets beredning av ärendet bifogades två versioner av reglementet 
(med och utan ändringar). Detta har förenklats inför kommunstyrelsen genom att enbart en 
bilaga bifogas där föreslagna ändringar i nuvarande reglemente framgår. Samtliga rättelser 
är markerade så att ändringarna framgår. 
 
Kommunstyrelsen beslutade därefter vid sitt sammanträde den 6 mars 2023 att föreslå 
kommunfullmäktige att anta det reviderade förslaget från stadsledningskontoret med en 
ändring avseende följande: Att ordet ”avkastningskravet” på s 2, rad 2, i reglementet ändras 
till ”den budget”. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 mars 2023 § 88 
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Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 2 februari 2023, reviderad den 24 
februari 2023 (obs att Nacka Vatten och Avfall AB benämns med fel namn i 
tjänsteskrivelsen och att detta korrigerats i protokollets sammanfattning) 
Bilaga 1 Reglementet för ekonomistyrning med förslag på revidering (reviderad 24 februari 

2023) Samt reviderat i enlighet med föreslagna ändringar från kommunstyrelsen.  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 februari 2023 § 

14 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Andreas Andersson (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och Alena 
Jukic (V) att i första stycket under rubriken “För samtliga produktionsområden gäller 
följande:” stryka “avkastningskravet som kommunstyrelsen har beslutat” och ersätta detta 
med “ett nollresultat”. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag 
och Anderas Anderssons ändringsförslag. 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunfullmäktige beslutat 
enligt kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”Det är viktigt att våra produktionsenheter gör plusresultat över tid, då kommunen annars 
måste ersätta alla fristående anordnare med motsvarande medel. Detta kan bli dyrt för 
skattebetalarna. Denna uppföljning görs dock baserat på nollresultat och är begränsad till 
att bara få täckas av överskott några år in i framtiden och några år bakåt, varför detta 
behöver följas separat om underskott uppstår. Att produktionsverksamheternas 
kapitalöverföring skulle baseras på avkastningskravet innebär att de i praktiken skulle lämna 
en sorts utdelning till kommunen. Vi anser att avkastningskravet bör sänkas till en krona 
för respektive enhet så att alla de resurser som budgeteras till skolor, äldreboenden och 
andra välfärdsverksamheter kan komma brukarna till del, snarare än att göda 
kommunkassan. Utöver vid underskott där risken att kommunen behöver betala ut extra 
ersättning anser vi att uppföljningen mot resultatet bör göras år för år. En övergång till 
denna föreslagna modell skulle innebära att om en verksamhet gör plusresultat – men inte 
når upp till sitt avkastningskrav – skulle man kunna behöva överskjuta framtida 
avkastningskrav för att kompensera för det. Detta trots att man gjort överskott varje enskilt 
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år. Vi välkomnar att man förtydligar reglementet, men anser att den tidigare modellen med 
nollresultat som utgångspunkt bör styra kapitalöverföringen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att kommunen även i fortsättningen ska beräkna över- och underskott 
för produktionsområdena utifrån ett nollresultat. Att göra som det nu föreslås, att beräkna 
resultatet utifrån det i kommunfullmäktige bestämda avkastningskravet skulle leda till en 
otydlighet. Att till exempel säga att produktionen går med överskott samtidigt som man 
kan göra miljonförluster om kommunfullmäktige valt att sätta ett negativt avkastningskrav 
känns fel och otydligt. Den kommunala produktionen har inte heller som grunduppgift att 
leverera ett överskott till kommunen och vi tycker att när VS och VSS betalt av sin skuld 
för gamla underskott så skall inget avkastningskrav finnas.” 
 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet yrkar bifall till Socialdemokraternas ändringsförslag om att 
avkastningskravet som kommunstyrelsen har beslutat borde strykas och ersättas med ett 
nollresultat. Alla produktionsområden bör förhålla sig till en reell budget för verksamheten 
och inte de besparingskrav som ställs på dem 
   
Vänsterpartiet anser att det inte är rimligt att ställa avkastningskrav på kommunala 
verksamheter vars uppdrag först och främst ska tillgodose medborgares rättigheter och 
behov. Det gäller oavsett om det rör sig om boendestöd, skola, fritidsaktiviteter eller annat. 
Deras huvudsakliga uppdrag är inte att generera ekonomisk nytta för kommunen. 
Kommunens budget ska absolut hållas i balans, men det kan åstadkommas med ett krav på 
nollresultat. 
   
Vänsterpartiet anser också att kravet på att en nämnds eventuella underskott ska överföras 
till nästkommande år som ett besparingskrav ska strykas helt i reglementet. Uppvisar en 
nämnd ett underskott bör det först och främst säkerställas att nämndens budget i rimlig 
utsträckning motsvarar dess uppdrag. Ett besparingskrav på grund av ett tidigare 
underskott leder till att nämnden underfinansieras, vilket kan få till följd att kvaliteten 
försämras i vården, skolan, fritidsaktiviteterna, kulturen och andra samhällsfunktioner som 
Nackas medborgare behöver.” 
  
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
”I den föreslagna förändringen på reglemente görs ett förtydligande om att det är den 
budget som styr kommunen som varje år reglerar hur över- respektive underskott ska 
hanteras. Det är ett förfarande vi inte har något att erinra emot då det ger alla partier 
möjlighet att sätta de “resultatkrav” man önskar i sin budget. Däremot noterar vi att vi vill 
tala om “verksamheter” och inte “produktionsområden” vad gäller de kommunala 
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verksamheterna. Att prata om produktion för tankarna till varor som köps och säljs när vi 
istället vill prata om verksamheter med och för människor. 
 
Vidare tycker vi att kommunen har en föråldrad syn på investeringar som både fördröjer 
och förhindrar att nödvändiga gröna investeringar genomförs, trots att de ofta är lönsamma 
rent ekonomiskt och att detta alltid ska belysas. Till exempel ger en byggnad med högre 
energiprestanda lägre driftskostnader. Även om högre kvalitet i början kan leda till en högre 
investeringskostnad för fastighetsenheten, så blir kostnaden över tid lägre för kommunen 
som helhet. Lägre energiförbrukning är också en vinst för både klimat och miljö. Många 
gånger förhindras också gröna investeringar av att avskrivningstiderna sätts för korta, eller 
att de i redovisningen klumpas ihop med andra mindre lönsamma investeringar och 
komponentbyten. Miljöpartiet vill generellt att alla investeringar som är ekonomiskt 
lönsamma ska genomföras skyndsamt och inte behöva köa för pengar utifrån en i förväg 
bestämd investeringsram. Att genomföra ekonomiskt lönsamma investeringar är just som 
det låter, ekonomiskt lönsamt. Miljöpartiet ser inga svårigheter med att låna upp pengar till 
ekonomiskt lönsamma investeringar, eftersom det också innebär en ekonomisk vinst för 
skattebetalarna.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
”Avkastningskrav och former för budget som här behandlas kan ha sina speciella värden, 
fördelar och nackdelar med olika modeller. Det viktiga är att välfärdsverksamheterna har 
tillräckliga resurser så att de kan fullgöra sina viktiga åtaganden i samhällets tjänst. Om man 
sedan vill ha ett plusresultat av verksamheter är delvis en annan sak. Antingen får man en 
budget med en angiven procentsats som ska gå till det allmänna bästa som en form av 
beredskapsåtgärd. Och då är det denna budget som gäller med denna procentsats som då 
ska tänkas bort i budgetens omfattning. Eller så är det en budget utan en 
procentsatsfråndrag och då är det den budgeten som gäller. Det kan vara pedagogiska 
svårigheter med procentsatsfråndraget, att först se en viss budgetsumma och sen inte få 
hela den summan till verksamheten utan krav på ett procentuellt överskott. Det är 
fortfarande viktigt att hålla budgeten oavsett med eller utan en procentsats och helst inte gå 
med underskott. Ett sådant ska självklart hanteras och betalas tillbaka över tid. Det som är 
problematiskt är inte den föreslagna modellen i sig utan att en budget som ges till 
verksamheterna rimmar med de krav på god kvalitet och utförande som är kopplat till 
den.” 
 
- - - -  
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§  105 KFKS 2023-00033 

Policy om sponsring 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar policy om sponsring i enlighet med bilaga 1 och juridik- 

och kanslistabens tjänsteskrivelse den 18 januari 2023 samt upphäver ”Regler om 
sponsring och grundläggande bestämmelser om bidrag”, antagen av 
kommunstyrelsen den 23 april 2012 (§ 127). 

2. Policyn om sponsring träder i kraft den 1 april 2023. 
3. Berörda nämnder ges i uppdrag att se över behov och i förekommande fall ta fram 

nämndspecifika styrdokument utifrån den enligt punkten 1 antagna policyn. 

Sammanfattning av ärendet 
I den sponsringsrapport som kommunstyrelsen godkände vid sammanträdet i april förra 
året föreslogs bl.a. framtagande av ett kommunövergripande styrdokument för sponsring 
utifrån vilket berörda nämnder beslutar om mer detaljerade principer för sponsring. I 
samband med godkännandet av rapporten gav kommunstyrelsen även 
stadsledningskontoret i uppdrag att se över tidigare styrdokument inom området samt ta 
fram principer för hantering av sponsring kring arenanamn. I syfte att tydliggöra 
kommunens gemensamma förhållningssätt och grundläggande principer för hur 
kommunen sakligt och opartiskt ställer sig till och hanterar sponsring har därför ett förslag 
på ny kommunövergripande policy för sponsring tagits fram. Policyn, som föreslås träda i 
kraft den 1 april 2023, är generell och övergripande. Innehållet består i huvudsak av 
definition och gränsdragning, allmänna krav för sponsringssamarbeten samt föremål för 
sponsring. I samband med antagandet av den nya policyn upphävs tidigare styrdokument 
inom området. Berörda nämnder ges ett generellt uppdrag att se över behovet av 
nämndspecifika styrdokument inom området. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 mars 2023 § 89 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 18 januari 2023 
Bilaga 1 Policy om sponsring 

Yrkanden 
Jan Salomonsson yrkade att avsnitt 4.3 med underavsnitt i sin helhet stryks ur 
policydokumentet, att avsnitt 3.1, 3.2 samt 4.1 skrivs om så att alla hänvisningar till 
mottagande av sponsring stryks eller skrivs om samt att en skrivelse om att kommunen inte 
ska ta emot sponsring läggs till i policyn. 
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Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD) och 
Kristina Granlund (NL) bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD) avslag på 
Jan Salomonssons ändringsförslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterande att det fanns två förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag 
och Jan Salomonssons ändringsförslag. 
 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunfullmäktige beslutat 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Jan Salomonsson reserverade sig för Vänsterpartiet och ingav följande. 
”Vi i Vänsterpartiet ser positivt på att kommunens anseende och ekonomiska medel kan 
bidra till att lyfta och förstärka verksamheter som genererar samhällsnytta. 

Däremot är vi skeptiska till att mottagande av sponsring för kommunal verksamhet faktiskt 
kan ske på ett sätt som undviker kontroverser, bibehåller kommunens oberoende ställning, 
opartiskhet och trovärdighet gentemot allmänheten, och inte medför risk för att 
verksamheten styrs eller påverkas av villkor och krav på ̊ ett otillbörligt sätt. Det är viktigt 
för oss att kommunala verksamheter är fredade från företagssponsring. 

Därför vill vi föreslå att policyn endast behandlar sammanhang där kommunen lämnar 
sponsring, och att man med lämplig skrivelse direkt utesluter sammanhang där kommunen 
mottar sponsring. Vi beklagar att Kommunfullmäktige beslutade att avslå vårt 
ändringsyrkande därom.” 

Protokollsanteckningar 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker det är bra att en policy kommer på plats kring sponsring. Vi tycker 
förslaget är bra och ser också ett värde i att policyn är formulerad så att avvägningar finns 
med, för att sedan i praktiken tolkas vid policyns tillämpning. Med det sagt tycker vi att det 
är viktigt att uppmärksamma att vissa skrivningar öppnar för tolkning. T.ex. finns det vad 
gäller skrivningen om att sponsring inte får uppfattas som "kontroversiell", säkerligen inget 
entydigt svar på vad som är “kontroversiellt” då det är en tolkning och ställningstagande 
som får göras efter hand.” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
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”Det är bra och tydligt att det kommer en policy för sponsring för kommunen vilket gör 
det lättare för alla inblandade att följa och förstå vad som gäller. Det viktiga i 
sammanhanget är att sponsringen på intet sätt påverkar en verksamhet, t ex kultur, och att 
inga villkor ställs som påverkar själva innehållet i en verksamhet. Med det sagt så kan 
förslag till beslut i ärendet godkännas.” 
 
- - - -  
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§  106 KFKS 2022-01214 

Överlåtelse av del av fastigheterna Rensättra 6:1 och 2:3 
för byggnation m.m. av ny simhall i Myrsjö sportcentrum 
Återremitterat ärende 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun överlåter del av fastigheterna Rensättra 
6:1 och Rensättra 2:3, blivande styckningslott enligt pågående lantmäteriförrättning, till 
anbudsvinnaren i upphandlingen avseende byggnation, drift och ägande av ny simhall i 
Myrsjö sportcentrum enligt i huvudsak föreslaget överlåtelseavtal, bilaga 1 till 
tjänsteskrivelse daterad den 10 mars 2023. 
 
Detta beslut gäller under förutsättning att kommunstyrelsens tilldelningsbeslut avseende 
byggnation, drift och ägande av ny simhall i Myrsjö sportcentrum vinner laga kraft. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen har genomfört en offentlig upphandling av en leverantör som ska bygga, äga 
och driva en ny simhall i Myrsjö sportcentrum. Vid kommunstyrelsens sammanträde den 6 
februari 2023 § 81 behandlade kommunstyrelsen ärendet om tilldelning och fattade beslut 
om att tilldela uppdraget till HemTag Fastigheter AB. Eftersom anbudsvinnaren även ska 
äga den blivande fastigheten har ett förslag till överlåtelseavtal tagits fram som också utgjort 
del av förfrågningsunderlaget i upphandlingen. Under förutsättning att kommunstyrelsens 
tilldelningsbeslut vinner laga kraft, överlåter kommunen del av fastigheterna Rensättra 6:1 
och 2:3 till anbudsvinnaren. Köpeskillingen för överlåtelsen beräknas preliminärt till 17 000 
000 kr (1 000 kr/kvm BTA enligt värdering). 
 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 20 februari 2023, § 72, återemitterades ärendet 
för att kompletteras med en aktuell jämförelse på vad en simhall enligt 
funktionsbeskrivningen skulle innebära ekonomiskt om den byggs och drivs av kommunen 
själv. Ärendet har därefter kompletterats med ett jämförande underlag och förslaget är att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att Nacka kommun överlåter del 
av fastigheterna Rensättra 6:1 och Rensättra 2:3, blivande styckningslott enligt pågående 
lantmäteriförrättning, till anbudsvinnaren i upphandlingen avseende byggnation, drift och 
ägande av ny simhall i Myrsjö sportcentrum. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens sammanträde den 16 mars 2023, § 107 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och fastighetsenheten, daterad den 10 mars 
2023 
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Bilaga 1. Förslag till överlåtelseavtal 
Bilaga 2. Kompletterande utredning 
Bilaga 3. Protokollsutdrag KF 2023-02-20, § 72 
Bilaga 4. Delegationsbeslut kommunstyrelsens ordförande, 2023-02-17 
Bilaga 5. Tjänsteskrivelse, 2023-02-17 
Bilaga 6. Protokollsutdrag KS 2023-02-06, § 80 
Bilaga 7. Protokollsutdrag KSSU 2023-01-24 § 9 
Bilaga 8. Tjänsteskrivelse, 2022-12-20 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Cecilia Gardner Larsson (M), Tobias 
Nässén (M), Gunilla Grudevall Steen (L), Johan Krogh (C), Desha Svenneborg (MP), Karin 
Teljstedt (KD) och Lars Alexandersson (SD) bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff (S), Tomas Ottosson 
(V), Jan Salomonsson (V), Kristina Granlund (NL), Mikael Carlsson (NL) och Christina 
Ståldal (-) avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige beslutat enligt kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat avslå kommunstyrelsens förslag.” 

Vid voteringen avgavs 37 ja-röster och 24 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens förslag.  

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1 

Reservation 
Johanna Kvist reserverade sig för Socialdemokraterna och ingav följande. 
”Vi socialdemokrater tycker att det ska byggas en simhall i Myrsjö. Det har vi ansett sedan 
det planerades för över 50 år sedan och drivit sedan dess. Men det ska göras på ett 
långsiktigt bra sätt för nackaborna. Vi är starkt kritiska till hur detta ärende har hanterats 
och det är mycket anmärkningsvärt att Moderaterna ville driva igenom projektet utan 
ordentliga underlag. 
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Fortfarande är många frågor obesvarade, och den största farhågan kommer vi inte ifrån: 
vad gör vi när vi säljer marken, och därmed tappar rådighet över den och det här projektet, 
om det inte blir som planerat? 

Vad som händer om 50 år när livslängden för simhallen beräknas vara slut kan vi välja att 
strunta i, men det varken vill vi eller anser vi att politiker ska göra. För oss är det viktigt att 
säkerställa att de idrottsytor som etableras kan nyttjas av nackaborna genom rimliga 
inträdesavgifter. Genom att behålla kommunal mark har vi också rådighet över var och när 
det ska etableras idrottsytor, både idag och i framtiden. Det har vi inte när vi säljer 
marken.” 

Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och ingav följande. 
Även om vi välkomnar att de äntligen finns konkreta planer på att bygga ett badhus i Boo – 
något som behövts sedan Vänsterpartiet först började driva den frågan på 70-talet – så 
beklagar vi att Kommunfullmäktige beslutat att sälja marken för att badhuset ska byggas, 
ägas och drivas av en privat aktör. 

Allmänt är vi i Vänsterpartiet kritiska till att kommuner och regioner säljer mark och 
fastigheter till privata företag och sen hyr tillbaka dem. Många experter har visat att det i 
slutändan blir dyrare och mindre flexibelt för skattebetalarna, och att de enda som vinner 
på affären i slutändan är kapitalägarna. Det vore rimligt att inte skilja på sådana hyresposter 
och skulder i kommunens balansräkning, då det i båda fall handlar om pengar som lovats 
bort. Dessutom borde kommunen skydda skattebetalarnas intressen genom att dra fördel 
av sina förmånliga lönevillkor. Ovanpå dessa nackdelar ligger även företagens vinst. Allt 
detta belastas skattebetalarna i onödan. 

Alliansen har talat om att den här modellen minskar risken för kommunen, men det är bara 
sant ur ett mycket snävt synsätt. Kostnadsberäkningarna i underlaget för beslutet diskutera 
KPI, ränteläget och energikostnader som om de vore helt isolerade företeelser i samhället, 
medan det i själva verket är så att både räntor och energikostnader driver KPI uppåt. Om 
KPI skulle ligga högt under en del av avtalstiden, som det t.ex. gör för närvarande, kommer 
det leda till rejäla merkostnader för kommunen och skattebetalarna. 

Kostnadsberäkningen i underlaget som utgår från oväntade ökningar av byggkostnaderna 
på 30 miljoner tar inte med två viktiga värden i beräkningarna, vilket innebär att de ger en 
missvisande bild av utfallet i det hypotetiska fallet. Dels skulle kommunen om 30 år äga en 
simhall med en återstående livslängd på 10-20 år, och dels skulle kommunen inte ha gått 
miste om de värdeökningar man kan vänta sig kring marken som ska säljas. Att dessa 
värden tillsammans skulle understiga den mellanskillnad beräkningen ger, 19 miljoner, är 
osannolikt, varför man knappast kan påstå att en kommunal simhall skulle bli “dyrare”. 

Dessutom antar alliansen utan tydligt grund att inga av de faktorer som skulle kunna hota 
ett kommunalt badhus kan drabba det privata. Om aktören skulle gå omkull, eller finna 
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verksamheten för olönsam och lägga ned den, så blir det nya kostnader för kommunen när 
vi ska komma överens med en eventuell ny ägare om vilken hyresnivå som är rimlig. 

Vi är inte övertygade om att det här upplägget eliminerar risken för kommunen, utan 
betraktar det snarare som mer riskabelt i ett längre perspektiv. Vi ser inte att det finns skäl 
för kommunen att sälja marken och ingå det här avtalet. Vi förespråkar i stället en 
kommunal simhall där vi har kvar fastigheten, marken, och större inflytande över 
verksamheten, och vi vill skona framtidens simmande Nackabor från de indirekta och 
direkta kostnader som det här upplägget kommer innebära.” 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna. 
”Vi konstaterar att det upplägg vi har valt med att samarbeta med en extern part som 
bygger, äger och driver den nya simhallen är förmånligt för Nacka.  

• För det första slipper kommunen och skattebetalarna risken med att bygga och 
driva en simhall, erfarenheter från andra kommuner visar att det ofta blir dyrare att 
bygga och stora underhållskostnader och risk för fuktskador. Vi minimerar alltså 
risken i stället för att, som oppositionen vill, låta skattebetalarna ta all risk.  

• För det andra blir det en stabil och förutsägbar kostnad för kommunen, en kostnad 
som dessutom är lägre än det kommunala alternativet i 12-15 år. Därefter är det 
högst osäkert, visar kommunens utredning, vilket som blir dyrast. Det kan bli en 
halv miljon kronor lägre kostnad per år med kommunen som ägare, men om 
räntor, uppvärmningskostnader, underhållsbehov fortsätter ligga på en hög nivå så 
blir det dyrare med kommunen. Vi anser att det är en liten riskpremie för att få den 
tryggheten och förutsägbarheten.  

• För det tredje kan simhallen börja byggas nu. I det kommunala alternativet skulle 
det dröja 2-3 år till eftersom hela processen skulle behöva tas om från början.  

• För det fjärde ger upplägget möjlighet till innovativt byggande, vilket vi nu ser i 
form av en modern och ganska unik lösning med mycket trä och mindre betong 
och inte så stort behov av sprängningar och att klimatavtrycket blir 30-40 procent 
lägre än en traditionell simhall.  

• För det femte ser vi att nackaborna får mervärden i form av gym, träningslokal, 
ytterligare bassäng och utegym, dvs funktioner som kommunen inte kravställt men 
som nu kommer att erbjudas Nackaborna så att detta blir en trevlig mötesplats och 
inte ”endast” en simhall.  

• För det sjätte slipper kommunen en väldigt stor investering och behöver därmed 
inte ta nya lån, vilket är bra i en tid av stigande räntor.  

Oppositionen återremitterade ärendet på förra sammanträdet för att få svar på ett antal 
relevanta frågor. Dessvärre så verkar inte vänsteroppositionen (S, NL och V) ha tagit till sig 
att de svar som presenterats, utan landar i den ideologiska uppfattningen att kommunen 
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SKA äga därför att de tycker att det är bäst. Nu har vi svart på vitt att de driver en tydlig 
socialistisk agenda.” 
 
Mikael Carlsson, YuSie Rundkvist Chou och Kristina Granlund lät anteckna 
följande för Nackalistan. 
”Nackalistan har tittat noga på för- och nackdelar utifrån underlaget med de två förslagen 
till ägande- och driftsform för Myrsjö simhall i Boo och kommit till slutsatsen att det på 
lång sikt är bättre för kommunen att äga än att hyra simhallen. Att hyra en lokal eller en 
fastighet kan vara bra om den ska användas under en kort tid, då det kan ge en flexibilitet 
som ägandet har svårt att matcha. När det däremot gäller en simhall som ska fungera i 50 år 
och där man låser in sig i ett 33 år långt hyresavtal, så överväger nackdelarna. Visserligen 
blir det billigare på kort sikt för kommunen när man väljer att hyra, men det blir dyrare på 
sikt och det riskerar att bli väldigt dyrt för framtida nackabor samtidigt som kommunen 
förlorar rådighet över anläggningen. Även Sveriges kommuner och regioner (SKR) har 
konstaterat att det ofta blir dyrare för skattebetalarna i längden när privata aktörer bygger, 
äger och driver, jämfört med om kommunen behåller ägandet. På andra håll runt 
Stockholm, även i moderatstyrda kommuner som Lidingö och Täby, byggs det simhallar, 
men där väljer kommunerna att äga medan privata aktörer är med och bygger och driver. 
Kanske har de förstått det som många av oss redan vet; att det oftast är billigare att äga 
själv än att hyra, i alla fall på lång sikt.  
 
Simhallen Dalénum på Lidingö ska stå klar 2024 med en beräknad kostnad på drygt 
269 miljoner kronor. Det hade varit lämpligt att även ha med denna i det 
jämförelseunderlag vi politiker fått. Lidingös simhall har miljövänliga tekniska lösningar 
som ska ge låga drifts- och förbrukningskostnader, vilket är viktigt för de som bygger den 
här typen av anläggningar idag. Man har också fokus på miljöpåverkan och den minskas 
genom bland annat återvinning av värme från ventilation till bassängvatten, återvinning av 
duschvatten och energiåtervinning av förbrukat badvatten. Täby och även Ekerö simhall, 
som också ska ägas av kommunerna där, har solceller på taket. Så olika typer av miljötänk 
är inte unikt när man bygger den här typen av anläggningar idag. Inget hindrar att simhallen 
byggs innovativt och miljövänligt vid kommunalt ägande. 
Självklart vill även Nackalistan se en simhall i Boo så snart som möjligt, men vi är emot den 
sell-and-lease back-lösning som de styrande partierna föreslår då det är ett slöseri med 
skattebetalarnas pengar. Nackalistan anser att det enda ansvarsfulla för kommunen är att 
själv äga simhallen.” 
 
Lars Alexandersson lät anteckna följande för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna ser ett behov av klargörande när det gäller partiets inställning i 
frågan, liksom ett ytterligare behov av att sätta partiets inställning i ett större sammanhang. 
Återremissen var ett sätt för partiet att vårda sig om att ta tillvara Nackabornas intressen, 
och söka det bästa för Nackaborna genom att begära ett klargörande om de kostnader som 
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skulle ha kunnat bli aktuella i ett tänkt fall med ett helt inomkommunalt alternativ för 
projektering och uppförande av Myrsjö simhall. Det klargörandet är nu inkommet, 
förutsättningarna är klara, och därmed är Sverigedemokraterna fria att ta beslut, obundna 
av ideologiska låsningar på förhand. Beslutet blir stöd till Kommunstyrelsens förslag till 
projektering och uppförande av Myrsjö simhall. 
Sverigedemokraternas ideologi är socialkonservatism. En praktisk konsekvens av den 
ideologin är att vi inte vill ändra på det som fungerar. I fallet med simhallar finns  det 
dessvärre dock flera historiska exempel på att dyra simhallsanläggningar inte fungerar, och 
att konceptet för projektering och uppförande behöver omprövas. Då står det oss 
sverigedemokrater fritt att pröva nytt, och ge den aktuella patenterade tekniklösningen en 
möjlighet inom ramen för en stor kommunal beställning med tillhörande avtal. Mer 
konservativa än så är vi inte, och behöver heller inte vara.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tackar för det kompletterande underlaget och den redogörelse som gjorts och 
noterar att det med fördel kunnat presenteras tidigare i processen. 
 
Att bygga simhall är en stor investering och generellt är inget projekt det andra likt, varken 
sett till platsen, storleken eller kostnaderna, något som också det underlag vi nu fått visar.  
 
För Miljöpartiet är det ingen ideologisk fråga vem som ska äga och bygga simhallen. Mot 
bakgrund av det alltmer ekonomiskt osäkra omvärldsläget så ser vi att den lösning som nu 
presenterats är den bästa, också för att inte försena en simhall här, eftersom ett beslut om 
att inte sälja marken skulle innebära att vi var tillbaka på ruta ett igen. Det har varken blivit 
enklare eller billigare att bygga simhall sett till inflation och materialbrist och kommunen 
behöver nu inte stå med dessa risker. Samtidigt visar projektet på stora klimatvinster tack 
vare sättet att bygga och sammanlagt blir det mer bassäng och andra kringytor än vad 
kommunen själv skulle ha byggt. Sammantaget får vi som vi ser det en bra anläggning, både 
sett till ytor och klimatavtryck.” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”För det första är det bedrövligt att detta ärende i den första vändan inte hade ett 
acceptabelt och tydligt underlag som gjorde det lätt att ta ställning för oss politiker. Att det 
ska behövas en återremiss från oppositionen för att få fram ett professionellt och 
någorlunda tydligt underlag. Det är inte värdigt en kommun som säger sig vilja vara bäst.                                                                                                                                     
För det andra så är det märkligt att kommunen mörkade den tidigare utredningens resultat 
och valde att inte presentera den på kommunstyrelsen, trots att jag frågade efter den första 
gången som detta ärende behandlades. Det verkar minst sagt vara märkligt och man kan 
dra slutsatsen att en tydlig indikation på att resultatet med att driva simhallen i egen regi 
inte var önskvärt. Denna utredning presenterades tidigare på fritidsnämnden men gick sen 
inte vidare upp för att presenteras i vidare hantering. Den utredningen visade att det skulle 
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kosta ca 300 miljoner kr mer med drift i privat regi sammanlagt under en avtalstid på 33 år.                                                                
För det tredje så är vi många Boobor som nästan till varje pris vill ha en simhall i Boo snart 
så om detta råder inga tvivel. Boo är verkligen inte gynnade vad gäller anläggningar och 
faciliteter som stor och befolkningstät del av den gemensamma kommunen. 
Befolkningstalet är nästan lika stort som hela Sicklaöns. Trots det så vill jag och min grupp 
i detta läge inte säga Ja till förslag till beslut. Underlaget och upplägget hittills har inte varit 
tillräckligt förtroendefullt och tydligt och vi vill bättre kunna jämföra två olika 
driftsalternativ. Vi är öppna för att även säga Ja till det privata alternativet om det visar sig 
vara bättre även på lång sikt. Självklart kan en egenfinansierad simhall rekrytera 
specialistkompetens, låta bygga hallen miljövänligt och se till att den blir den positiva resurs 
för Booborna som de så länge har längtat efter. Att det skulle ta avsevärt längre tid eller 
som KS-ordförande sa på fullmäktige, inte bli någon simhall alls, visar hans principiella 
inställning i frågan och är inte överraskande. Hur kommunens revisorer ser på denna 
hantering med bristfälliga underlag och döljande av en viktig utredning är en annan fråga.” 
- - - -  
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§  107 KFKS 2022-00959 

Motion – Förberedelser till kommunalvalet 2026 
Motion den 17 oktober 2022 av Christina Ståldal och Lamin Jatta Modigh (NL) 

Beslut 
Förslagen i motionen ligger i linje med det som framkommer i stadsledningskontorets 
utvärdering av valet till riksdag, kommuner och regioner 2022 samt de rekommendationer 
som finns när det gäller planering och genomförande av framtida val. Det som föreslås i 
motionen kommer att beaktas framgent varför motionen därmed bör anses som 
färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen ”Förberedelser till kommunvalet 2026” förslås ett antal punkter som bör 
beaktas i arbetet med förberedelserna inför valet 2026. I punkterna nämns att bemanningen 
behöver öka för att hantera köer samt att ser över vilka lokaler som används vallokaler. 
Vidare föreslås att rutiner kring hur ordningen i valsedelställen säkerställs behöver 
förbättras samt hur utbildningen av de som arbetar med valet genomförs. 
 
Utifrån den samlade bedömningen i utredningen av motionen anges att förslagen ligger i 
linje med det som framkommer i den utvärderingen som genomförts efter valet till riksdag, 
kommuner och regioner 2022 samt de rekommendationer som finns när det gäller 
planering och genomförande av framtida val. Det som föreslås i motionen kommer att 
beaktas framgent varför motionen därmed bör anses som färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 mars 2023 § 91  
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 19 januari 2023 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Eftervalsrapport – allmänna val 2022 till riksdag, kommunfullmäktige och 

regionfullmäktige 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 6 december 2022, § 65 
Bilaga 4 Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 29 november 2022 

Yrkanden 
Dominique Faymonville (M) yrkade, med instämmande av Anders Tiger (KD) och Monica 
Brohede Tellström (L) bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionens tredje att-sats. 
Christina Ståldal (-) yrkade bifall till motionen. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag, 
Mikael Carlssons förslag samt Christina Ståldals förslag. 
 
Ordföranden ställde först motionens tredje att-sats mot kommunstyrelsens förslag och 
fann att kommunfullmäktige beslutat enligt kommunstyrelsens förslag. Ordföranden ställde 
därefter motionens att-sats 1, 2 och 4 mot kommunstyrelsens förslag och fann att 
kommunfullmäktige beslutat enligt kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Anders Tiger lät anteckna följande för Kristdemokraterna. 
”Motionen inte bara slår in öppna dörrar, den antyder att de förslag som läggs i motionen 
inte redan utförs. Det är vilseledande. I själva verket har Nacka kommun en synnerligen 
noggrann planering och uppföljning av valet, väl förankrad i nationella lagar och regler. 
Hela valprocessen leds av val- och demokratinämnden, där partierna har sina 
representanter. Systematiskt och transparent tas beslut efter beslut för att valet ska kunna 
genomföras och resultatet bli korrekt, rättvist, säkert och förenligt med lagen. Det inser den 
som följer arbetet i nämnden. 
Det enda positiva med denna insinuanta motion är att den ger tillfälle att lyfta fram det 
goda arbete som tjänstepersoner, valförrättare och andra inblandade utför, för att alla 
medborgare ska känna sig säkra på att valresultatet är korrekt.” 
 
Lamin Jatta Modigh och Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan.  
”Det svar som vi fått på motionen uppfyller i stort det som Nackalistan föreslagit. Vi tycker 
att det är bra att kommunen tagit de problem vi uppmärksammat på allvar, och vi 
förutsätter att man kommer göra allt för att dessa problem inte skall upprepas och 
förberedelserna förbättras. Under fullmäktige framfördes anklagelser om att denna motion 
på något sätt skulle bidra till misstro till den demokratiska processen och misstänkliggöra 
tjänstemän. Den som läser vår motion ett varv till förstår att så inte alls är fallet. Men det är 
vår roll som politiker och beslutande att påpeka när saker inte har gått helt rätt till, och 
agera proaktivt. Speciellt när det handlar om problem som identifierats redan tidigare år.” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”Denna motion mottogs positivt i den tjänstehandling som följde ärendet. Så positivt att 
det kunde ha bifallits men sådana under sker inte i Nacka. Varför då krångla med att inte 
bifalla Alliansens och tjänstehandlingens förslag till beslut? Inte för att inte val- och 
demokratinämnden inte gör ett bra jobb eller enskilda tjänstepersoner. Utan för att ett 
demokratiskt val vart fjärde år är det viktigaste som sker i Nacka under perioden. Den 
dagen är Nacka medborgarnas stora dag då de inbjuds till val och har möjlighet att lätt och 
smidigt kunna rösta på ett parti som de önskar.                                                                       
Tyvärr var förhållande även i valet 2022 inte optimala. Problemen började redan den första 
dagen och timmarna då förtidsröstningen ägde rum. I Orminge bibliotek t ex var det stor 
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förvirring i flera timmar innan man helt kunde leverera en acceptabel service. Det var 
återkommande problem med att valsedlar fattades i facken och att personal inte hade tid att 
kolla detta så ofta och regelbundet som hade behövts, åtminstone var 15 minut. Det var 
fysiska brister som gjorde att personer med rörelsehinder hade avsevärda svårigheter att 
själva ta sig till röstningsproceduren, alltså tekniska problem. Det var också problem med 
information och kunskapsförmedling gentemot tjänstgörande personal.                                                                                                        
Som tjänstehandlingen visar så kan och får inte detta fortsätta och det är glädjande att det 
verkar som att man tar det på allvar. Verksamheten för genomförande av val måste 
hädanefter ha en större budget för att bättre kunna klara sin uppgift. Budgeten ska räcka till 
en större personaltäthet och att de tekniska hinder som fanns år 2022 som hindrade 
rörelsehindrade är borttagna. Mot denna bakgrund kan jag inte annat än att yrka bifall till 
motionen.” 
 
- - - - - 
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§  108 KFKS 2020-01049   

Motion – Förtydligande av Program för konst och kultur 
i det offentliga rummet 
Återremitterat ärende 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen ”Programmet för konst och kultur i det offentliga rummet” ska förtydligas 
genom ett tillägg om att ”principen om armlängds avstånd” ska tillämpas inom ramen för 
programmets verksamhet, och att ett utdrag med denna information samt instruktioner för 
hur konstnärer ska agera om de skulle uppleva att de utsätts för politisk, eller annan med 
principen oförenlig styrning, ska skickas ut till alla i sådana verksamheter deltagande 
konstnärer. 
 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 19 december 2022 återemitterades ärendet 
genom en så kallad minoritetsåterremiss enligt 5 kap. 50 § kommunallagen. Motiveringen 
till återremissen var att förhoppningen är att motionens intentioner ska behandlas mer 
direkt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 mars 2023 § 90 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 1 februari 2023 
Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 19 december 2022, § 320 
Bilaga 3. Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
Bilaga 4. Protokollsutdrag från kulturnämnden den 19 oktober 2021, § 87. 
Bilaga 5. Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse i ärendet daterad den 28 september 
2021, KUN 2020/126. 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (-) och 
Lamin Jatta Modigh (NL) att ärendet skulle bordläggas. 
 
Jan Salomonsson (V) yrkade, med instämmande av Mattias Qvarsell (S) och Joel Lallerstedt 
(MP) bifall till motionen. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – Monica Brohede Tellströms 
förslag och förslaget från Jan Salomonsson.  
 
Ordförande ställde Monica Brohede Tellströms förslag om bordläggning mot avslag och 
fann att kommunfullmäktige beslutat bordlägga ärendet.  

Protokollsanteckningar 
Lamin Jatta Modigh lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Nackalistan hade gärna sett en motivering till bordläggningsyrkandet från kulturnämndens 
ordförande, vi utgår dock ifrån att hon har skäl för sitt yrkande. Vi bifaller det och ser fram 
emot debatten om en motion vi i grunden stödjer i ett kommande kommunfullmäktige.” 
- - - - - 

  



 
60 (69) 

 20 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  109 KFKS 2023-00281 

Motion – Inrätta en fritidsbank i Nacka 
Motion den 20 mars 2023 av Henrik Frank (S) m.fl.  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

 
- - - -  
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§  110 KFKS 2023-00283 

Motion – Inför valbarhet mellan friskvårdstimme och 
friskvårdsbidrag för medarbetare inom Nacka kommun 
Motion den 20 mars 2023 av Henrik Frank (S) m.fl.  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

 
- - - -  
 
 
  



 
62 (69) 

 20 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  111 KFKS 2023-00287 

Motion – Tjänstepersonsbudget för lika förutsättningar 
Motion den 20 mars 2023 av Desha Svenneborg (MP) m.fl.  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

 
- - - -  
 
 
  



 
63 (69) 

 20 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  112 KFKS 2023-00285 

Motion – Buffertzoner intill skyddad natur 
Motion den 20 mars 2023 av Desha Svenneborg (MP) m.fl.  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

 
- - - -  
 
 
  



 
64 (69) 

 20 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  113 KFKS 2023-00286 

Motion – Satsa på seniorboende i Jaktvarvsområdet 
Motion den 20 mars 2023 av Christina Ståldal (-)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

 
- - - -  
 
 
  



 
65 (69) 

 20 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  114 KFKS 2023-00287 

Motion – Problem med snöröjning av bussgator och 
gångbanors säkerhet 
Motion den 20 mars 2023 av Christina Ståldal (-)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

 
- - - -  
 
 
  



 
66 (69) 

 20 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  115 KFKS 2023-00288  

Interpellation – Acceptabel snöröjning i Nacka? 
Interpellation den 20 mars av Kristina Granlund (NL) till ordförande för natur- och trafiknämnden Peter 
Zethraeus (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

 
- - - - - 

 
  



 
67 (69) 

 20 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  116 KFKS 2023-00289  

Interpellation – Kommer kommunen att förbättra 
informationen till boende i nybyggda områden vid ett 
övertagande av allmänna anläggningar? 
Interpellation den 20 mars av Mikael Carlsson (NL) till ordförande för natur- och trafiknämnden Peter 
Zethraeus (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

 
- - - - - 

  



 
68 (69) 

 20 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  117 KFKS 2023-00290 

Interpellation – Vilka positiva förändringar har uppnåtts 
med den nya modellen för rektorsområden i Nacka? 
Interpellation den 20 februari av Christina Ståldal (-) till ordförande för kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

 
- - - - - 

  



 
69 (69) 

 20 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  118 KFKS 2023-00196 

Interpellation – Om hur konstverk används inkom 
ramarna för finansiering av Konsten att skapa stad 
Interpellation den 20 februari av Jan Salomonsson (V) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau 
(M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellationen 
 
- - - - - 
 


	§  79 KFKS 2022-00729
	Nya ersättare i Nacka kommunfullmäktige
	§  80
	Protokolljusterare
	Beslut

	§  81 KFKS 2023-00001
	Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt meddelanden och tillkännagivanden
	Beslut
	Anmälningar till kommunfullmäktige 2023-03-20


	Skrivelser från revisorerna
	§  82 KFKS 2023-00194
	Interpellation – SFI för flyktingar från Ukraina
	Beslut
	Handlingar i ärendet
	Protokollsanteckningar

	§  83 KFKS 2023-00195
	Interpellation – Hur mycket kommer upphöjda saltsjöbanan att kosta i förhållande till nyttan?
	Beslut
	Handlingar i ärendet
	Protokollsanteckningar

	§  84 KFKS 2022-00729
	Nyval av en ersättare* för (NL) i styrelsen för Nacka Energi AB för tiden efter ordinarie bolagsstämma 2023 till och med ordinarie bolagsstämma 2024
	Beslut
	Protokollsanteckning

	§  85 KFKS 2022-00729
	Nyval av en ersättare* för (NL) i styrelsen för Nacka Energi Försäljnings AB för tiden efter ordinarie bolagsstämma 2023 till och med ordinarie bolagsstämma 2024
	Beslut

	§  86 KFKS 2022-00729
	Nyval av en ersättare* för (NL) i styrelsen för Nacka Vatten och Avfall AB för tiden efter ordinarie bolagsstämma 2023 till och med ordinarie bolagsstämma 2024
	Beslut

	§  87 KFKS 2022-00729
	Val av en ersättare* för (NL) i styrelsen för Nacka Vatten och Avfall AB för tiden till och med ordinarie bolagsstämma 2023
	Beslut

	§  88 KFKS 2022-00729
	Val av gruppledare* för (NL) för tiden intill den 15 oktober 2026
	Beslut

	§  89 KFKS 2022-00729
	Val av en ersättare* för (NL) i äldrenämnden t.o.m. 2023-12-31
	Beslut

	§  90 KFKS 2022-00729
	Val av ersättare* i kommunstyrelsen för (NL) t.o.m. 2026-12-31
	Beslut

	§  91 KFKS 2022-00729
	Val av ledamot* i miljö- och stadsbyggnadsnämnden för (NL) t.o.m. 2023-12-31
	Beslut

	§  92 KFKS 2022-00729
	Val av ersättare i miljö- och stadsbyggnadsnämnden efter Lina Olsson* (NL) t.o.m. 2023-12-31
	Beslut

	§  93 KFKS 2022-00729
	Nyval av en ersättare* för (NL) i miljö- och stadsbyggnadsnämnden t.o.m. 2023-12-31
	Beslut

	§  94 KFKS 2022-00729
	Val av ersättare* i krisledningsnämnden för (NL) t.o.m. 2026-12-31
	Beslut

	§  95 KFKS 2022-00729
	Val av ersättare* i socialnämnden för (NL) t.o.m. 2023-12-31
	Beslut

	§  96 KFKS 2022-00729
	Val av ersättare* i överförmyndarnämnden för (NL) t.o.m. 2026-12-31
	Beslut

	§  97 KFKS 2022-00729
	Val av en ersättare* i kulturnämnden för (NL) t.o.m. 2023-12-31
	Beslut

	§  98 KFKS 2022-00729
	Val av en ersättare* i fritidsnämnden för (NL) t.o.m. 2023-12-31
	Beslut

	§  99 KFKS 2022-00729
	Val av en ersättare* för (NL) i natur- och trafiknämnden t.o.m. 2023-12-31
	Beslut

	§  100 KFKS 2022-00729
	Val av en ersättare* i natur- och trafiknämnden t.o.m. 2023-12-31
	Beslut

	§  101 KFKS 2022-00729
	Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i natur- och trafiknämnden från Cecilia Malmgren samt val av ledamot för (V) t.o.m. 2023-12-31
	Beslut

	§  102 KFKS 2022-00007
	Inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojekt Finnboda varv 9242917100, fastigheten Sicklaön 37:41, Finnboda
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	1. Att planområdet utökas med gångvägen mellan Finnboda och Vilans skola
	2. Att planområdet utökas med trappan mellan Finnboda och Finnbodaberget
	3. Att planområdet utökas med torget framför ICA Nära Finnboda
	4. Att planarbetet noga ser över trafiksituationen på Finnboda varvsväg samt
	parkeringssituationen på kajen
	5. Att skyddsrummet som ligger på Finnboda varvsväg beaktas i planarbetet och att
	ett eventuellt övertagande av kommunen utreds
	6. Att en möjlig placering av hundrastgård utreds i planarbetet.
	7. Hur inriktningsbeslutet i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott (KSSU) förhåller sig till dessa planer
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§  103 KFKS 2022-00077
	Omreglering av avgäld och erbjudande om friköp för tomträtt med adress Örkroken 8 i Älta
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§  104 KFKS 2023-00142
	Revidering av reglementet för ekonomistyrning
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§  105 KFKS 2023-00033
	Policy om sponsring
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§  106 KFKS 2022-01214
	Överlåtelse av del av fastigheterna Rensättra 6:1 och 2:3 för byggnation m.m. av ny simhall i Myrsjö sportcentrum
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservation
	Protokollsanteckning

	§  107 KFKS 2022-00959
	Motion – Förberedelser till kommunalvalet 2026
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§  108 KFKS 2020-01049
	Motion – Förtydligande av Program för konst och kultur i det offentliga rummet
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§  109 KFKS 2023-00281
	Motion – Inrätta en fritidsbank i Nacka
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  110 KFKS 2023-00283
	Motion – Inför valbarhet mellan friskvårdstimme och friskvårdsbidrag för medarbetare inom Nacka kommun
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  111 KFKS 2023-00287
	Motion – Tjänstepersonsbudget för lika förutsättningar
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  112 KFKS 2023-00285
	Motion – Buffertzoner intill skyddad natur
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  113 KFKS 2023-00286
	Motion – Satsa på seniorboende i Jaktvarvsområdet
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  114 KFKS 2023-00287
	Motion – Problem med snöröjning av bussgator och gångbanors säkerhet
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  115 KFKS 2023-00288
	Interpellation – Acceptabel snöröjning i Nacka?
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  116 KFKS 2023-00289
	Interpellation – Kommer kommunen att förbättra informationen till boende i nybyggda områden vid ett övertagande av allmänna anläggningar?
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  117 KFKS 2023-00290
	Interpellation – Vilka positiva förändringar har uppnåtts med den nya modellen för rektorsområden i Nacka?
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  118 KFKS 2023-00196
	Interpellation – Om hur konstverk används inkom ramarna för finansiering av Konsten att skapa stad
	Beslut
	Handlingar i ärendet


